
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-07/2010 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 15.6.2010 
 
Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Zaměstnanecká komora: Baláš,Čechovská, Dvorský, Hojka, Horčic, Kaplan, Jelen, 
Kohlíková, Panská, Pokorná, Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora : Holický, Hradečná, Outlý, Severýn, Vokoun 

Omluveni: Moravec (z), Janák (z), Šorm (s) 
 
Hosté: (bez titulů): Suss, Kracmar, Kovář, Fiala, Miler, Gryc, Basařová, Komárková, 
Vlčková, Kadlecová, Wawrosz 
 

Průběh jednání: 

1. Schválení .programu řádného zasedání: Předseda studentské komory Holický přednesl 

návrh pro přesun bodu „Interpelace příspěvku na dopravu studentů fyzioterapie do 

Kladna“. Vzhledem k potřebné účasti proděkana Milera byl tento bod zařazen pod 

číslem 5. AS UK FTVS schválil program řádného zasedání (18-0-0) 

2. Projednání a schválení zápisů ze zasedání AS UK FTVS z 11.5.2010 a 21.5.2010: 

Usnesení: AS UK FTVS projednal a schválil zápis ze zasedání z 11.5.2010 (17–0–0) 

Usnesení: AS UK FTVS projednal a schválil zápis ze zasedání z 21.5.2010 (17–0–0)  

3. Vystoupení pana děkana 

Pan děkan zhodnotil současnou situaci zejména vzhledem k vnějším vztahům, 

informoval o podepsání smlouvy s ČMFS a připravované smlouvě s Olympijským 

výborem. Informoval o situaci hodnocení RIV, kdy fakulta vykázala pokles o 63 bodů 

a o potřebě zvýšit vědeckou produkci. Informoval o exkurzi vedení fakulty do 

laboratoří z důvodů seznámení se s metodikami. 

4. Pan děkan informoval o odvolání ing. Vlčkové z pozice tajemníka fakulty. Uvedl, že 

důvodem nebyly pracovní výtky, ani že neudělal nic v rozporu s předpisy, ale že 

pracuje jiným způsobem, než je představa pana děkana. V diskuzi vystoupil Zahálka a 

upozornil na riziko zasahování do fungujícího ekonomického řízení fakulty. Pan 

děkan tento podnět zodpověděl, že fungování je zajištěno. Pan děkan přednesl 

připomínky k práci paní tajemnice kde uvedl, že zásadní pochybení bylo učiněno 

v dlouhé přípravě rozpočtu fakulty, v podpisu odměn pro p. Kadlecovou přes 



vyhlášený zákaz děkana fakult o vyplácení odměn, zdlouhavé řešení problematiky 

používání razítek fakulty a odevzdání pozměněného dokumentu financí FRIM na 

rektorát UK oproti původnímu návrhu tak jak ho schválil děkan fakulty. 

Zahálka dal podnět k usnesení vyjádření AS UK FTVS k odvolání tajemnice hlasování 

(6-5-7). AS se shodl, že o zdůvodnění odvolání tajemnice bude hlasováno. 

Návrh usnesení : AS UK FTVS nesouhlasí s odůvodněním odvolání tajemnice fakulty: 

hlasování (15-3-0) – návrh nebyl přijat. 

5. Interpelace příspěvku na dopravu studentů fyzioterapie do Kladna 

Celou situaci vysvětli proděkan Miler, kdy odůvodnil jak k situaci došlo a že studenti 

byli při přijetí do studia informováni o této možnosti zařazení mimo sídlo fakulty 

v Praze. Dále zodpověděl dotazy ze studentské komory ohledně jiné možnosti výběru 

studentů, že forma losu je legislativně jediná možná a že byla před použitím 

legislativně doporučena. 

6. AS UK FTVS projednal předložené směrnice: 

Projednání Směrnice č 1/2010 pro využívání prostředků získaných od samoplátců 

doktorského studia: hlasování (18-0-0) 

Projednání Směrnice č. 2/2010 pro rozdělování prostředků za úspěšné obhajoby 

v doktorském studiu: Ekonomické komise navrhla přesunutí 20% z fondu proděkana 

na nákup databází. Vedení fakulty konstatovalo, že to na nákup stejně nestačí a že 

rozdíl pro potřeby nákupu databází budou hrazeny z jiných zdrojů: hlasování (13-5-0) 

Projednání Směrnice č. 3/2010 čerpání finančních prostředků grantů: hlasování (18-0-

0) 

Usnesení: AS UK FTVS souhlasí s dokumentem „Směrnice č 1/2010 pro využívání 

prostředků získaných od samoplátců doktorského studia“: hlasování (18-0-0) 

Usnesení: AS UK FTVS souhlasí s dokumentem „Směrnice č. 2/2010 pro rozdělování 

prostředků za úspěšné obhajoby v doktorském studiu“: hlasování (13-5-0) 

Usnesení: AS UK FTVS souhlasí s dokumentem „Směrnice č. 3/2010 čerpání 

finančních prostředků grantů: hlasování (18-0-0) 

7. Rozpočet UK FTVS na rok 2010 

Základní část přestavil ing Fiala, zdůvodnil zákonnou nutnost vyrovnaného rozpočtu a 

vysvětlil jednotlivé kapitoly na straně příjmů a výdajů. Děkan vysvětli základní 

principy navrhovaných limitů neinvestičních prostředků. Vysvětlil, že všechny 

navržené způsoby přerozdělení finančních prostředků na katedry a ne-katedry má vést 

k větší zodpovědnosti jednotlivých pracovišť. 



Ekonomická komis vznesla připomínky, že se v předkládaných materiálech objevují 

formální a systémové chyby, kdy se předložené materiály zpracované ing. 

Wawroszem a ing. Fialou liší vy výsledkové části a předkládaný rozpočet tak není 

vyrovnaný. Ing Fiala vysvětlil, že rozdíl 200 tis. Kč vznikl zaokrouhlováním čísel 

v jednotlivých položkách. V následné diskuzi zaznělo, že takto veliký finanční rozdíl 

nemůže vzniknout zaokrouhlováním čísel. Ing. Wawrosz zdůvodnil tuto situaci 

mylným započítáním položky celého Výzkumného záměru (12 mil. Kč místo 7 mil 

Kč) a nezapočítáním položky Stipendia PDS (4,9 mil Kč). Ekonomická komise 

konstatovala, že v této podobě není možné rozpočet projednávat. Není možné jednat o 

rozpočtu, který nesplňuje základní pravidlo vyrovnanosti. Vzhledem k potřebě a 

nutnosti přijetí rozpočtu pro rok 2010 se Ekonomická komise po poradě shodla na 

tom, že lze k projednání předložit základní dokument rozpočtu zpracovaný ing. 

Wawroszem, kde jsou všechny položky v pořádku a rozpočet je vyrovnaný 

(předložený soubor NAVRH ROZPOČTU – EU.XLS). Ekonomická komise odmítá 

materiály předložené ing. Fialou pro formální a obsahové chyby (BILANCE ostatní 

zdroje.XLS; BILANCE zdrojů UK. XLS; NÁKLADY FTVS 2010.XLS). 

Ekonomická komise si cení snahu o zavedení limitů pro katedry a nechce jeho proces 

zastavit, protože jde o rozumné rozdělení finančních prostředků pro efektivní 

fungování kateder a fakulty. Limity je dále potřeba diskutovat a po průběžné evaluaci 

se je snažit zavést. Je nezbytné zavést jak limity pro katedry, ale i pro ne-katedry. 

Ekonomická komise předkládá pozměňovací návrh schvalovat rozpočet pro rok 2010 

v podobě jak ji zpracoval ing Wawrosz (předložený soubor NAVRH ROZPOČTU – 

EU.XLS) s tím, že z něho je vyřazena část „Limit neinvestic kateder a nekateder“: 

Návrh hlasování o pozměňovacím návrhu, kdo nesouhlasí s pozměňovacím návrhem: 

hlasování (0-13-4) 

Usnesení: AS UK FTVS schválil zařazení pozměňovacího návrhu o vyjmutí limitů 

neinvestičních prostředků z rozpočtu a pro projednání základního rozpočtu. (13-0-3) 

Usnesení: AS UK FTVS schválil rozpočet (rozpis) UK FTVS pro rok 2010 jako 

vyrovnaný (předložený soubor NAVRH ROZPOČTU – EU.XLS), bez navržených 

limitů neinvestičních prostředků: hlasování (14-0-3). 

8. Organizační řád: 

Pan děkan představil základní ideu a dvě, z jeho pohledu, základní změny. První je 

vznik katedry Managementu, která by se odštěpila od současné Katedry základů 



kinantropologie a humanitních věd. Pan děkan informoval, že vedoucí katedry i 

současná vedoucí oddělení Managementu s uvedenou změnou souhlasí. Druhou 

změnou je vznik Vědeckovýzkumného centra, které by vzniklo sloučením dvou 

pracovišť, Laboratoř sportovní motoriky a Biomedicíncká laboratoř. Pan děkan 

informoval, že vedoucím Laboratoře sportovní motoriky prof. Buncem bylo jednáno a 

se změnou souhlasí. V diskuzi Zahálka upozornil, že současná podoba pracoviště 

Laboratoř sportovní motoriky je funkční a dynamicky se rozvíjející, zajišťuje 

pedagogickou, vědeckou i doplňkovou činnost. Sloučením s jiným pracovištěm se 

žádná z uvedených činností nezvýší a že je důležité aby pracoviště vzhledem ke 

studentů pregraduálního a zejména postgraduálního studia zůstalo pedagogicko 

vědeckým pracovištěm. Pan děkan konstatoval, že nepovažuje pedagogický výkon za 

odpovídající a že pracovní zaměření má být především vědecké. V další diskuzi 

vystoupil za Legislativní komisi Holický a předložil materiál s připomínkami. 

Připomínky formálního rázu budou předkladatelem zapracovány. Dále vystoupil 

předseda Studijní komise Hojka a přednesl dotazy a připomínky.Oddělení interního 

auditu a právních služeb – odpověď, že to není místo na celý úvazek pro stálého 

pracovníka, ale že by to bylo řešeno externím pracovníkem. Knihovna a prodejna 

skript, v současné době přetrvávají problémy s otevírací dobou zvláště vzhledem ke 

studentům kombinované formy studia a v době před odevzdáváním závěrečných prací, 

pokud by knihovna měla zajišťovat další činnost (prodej), do jaké míry to zatíží 

personální požadavky knihovny – odpověď, že by to nemělo mít vliv na stávajíc počet 

pracovníků. Byla vysvětlena situace ohledně dvou subjektů (VŠSK a technický klub). 

Byl položen dotaz na pracovní místo „Práce a mzdy“ -  odpověď, že by to zajišťovala 

jedna osoba. Byl položen dotaz na obsah činnosti studijního proděkana, u kterého by 

se objevila v náplni práce část rozvrhová. Stejně tak by do kompetence studijního 

proděkana spadala správa SIS. 

Dále bylo diskutováno pověření proděkanky pro zahraniční záležitosti jako tiskového 

mluvčího fakulty, který by zajišťoval komunikaci s médii. Bylo upozorněno na 

potřebu vyjasnění využívání a používání loga UK a fakulty. Proděkanka pro 

zahraniční záležitosti má pověření k zastupování děkana v oblasti zdravotnictví 

(vzhledem k profilaci). Dále byla vysvětlována problematika Centra služeb, kde by se 

objevilo Technické oddělení, byly by zde členové současného Centra informatiky a 

zahrnovalo by správu sítí, správu softwaru, správu serveru, servis výpočetní techniky a 

audiovizuální techniky. Součástí by bylo vývojové oddělení jako specifických 



zařízení. Z dalších součástí by oddělení marketingu by přešlo do oddělení prodeje, 

ediční centrum by přešlo v oddělení el. publikací. Skartace dokumentů by byla 

v kompetenci tajemníka fakulty. 

9. Přerušení jednání 

Vystoupila předsedkyně AS UK FTVS s návrhem, že je vzhledem k pokročilé hodině 

vhodné zasedání přerušit a dala podnět ke hlasování o délce trvání zasedání AS UK 

FTVS. Doba trvání jednání byla navržena na 4 hodiny. 

Usnesení: AS UK FTVS schválil trvání jednoho zasedání na dobu v maximální délce 

4 hod. (15-0-0) 

10. Různé: Pan děkan požádal AS UK FTVS o návrh dvou členů do komisí na výběrové 

řízení odborných asistentů na katedře SPP a katedře atletiky. Navržení členové 

Vomáčko a Čechovská. 

 

 

 Zapsal: Zahálka 

 Za AS UK FTVS – předseda

 doc. MUDr. Kohlíková CSc. 

 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
  členové AS UK FTVS  


